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                                                                    PROTOKÓŁ NR LIV/2023 

z obrad LIV sesji Rady Powiatu Nakielskiego 

w dniu 30 sierpnia 2023 roku w godz. od 12.00 do 14.01 

w sali konferencyjnej na Przystani Powiat Nakielski w Nakle nad Notecią. 

 

Ad. 1/ Otwarcie sesji. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, o godzinie 12.23 otworzył obrady  

LIV sesji Rady Powiatu Nakielskiego. Poinformował, że przyczyną opóźnienia rozpoczęcia obrad były problemy 

techniczne polegające na braku połączenia z Internetem. Pan Przewodniczący powitał radnych i zaproszonych 

gości. Stwierdził, że nad przebiegiem obrad sesji pod względem prawnym czuwał będzie pan mecenas Krzysztof 

Bukowski.  

Pan Przewodniczący powiedział, że w ostatnim czasie odszedł od nich Burmistrz Kcyni śp. Marek 

Szaruga. Poprosił zebranych o powstanie i uczczenie pamięci zmarłego. 

Wszyscy zebrani w sali obrad wstali i uczcili minutą ciszy pamięć zmarłego Burmistrza Kcyni. 

 

Ad. 2/ Stwierdzenie kworum. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zarządził stwierdzenie kworum. 

Poinformował, że w obradach sesji uczestniczy 21 radnych, w związku z czym Rada jest władna  

do podejmowania uchwał, jak również innych aktów prawnych. 

Ad. 3/ Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, odczytał pozostałe punkty porządku obrad 

sesji. 

4. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym.  

6. Stan dróg powiatowych i wojewódzkich na terenie powiatu nakielskiego. 

7. Sprawozdania kierowników nadzorów wodnych z działań podejmowanych na obszarze powiatu nakielskiego 

za 2022 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Nakle nad 

Notecią za 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LI/341/2023 Rady Powiatu Nakielskiego z dnia 29 marca  

2023 r. w sprawie podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej dla Powiatu Nakielskiego na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Powiatem Nakielskim  

i Powiatem Raciborskim.  



Strona 2 z 15 

 

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad, trybu przyznawania i wysokości nagród  

za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania kultury i sztuki oraz za znaczące 

osiągnięcia sportowe.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków nie 

stanowiących własności Powiatu Nakielskiego (dot. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Andrzeja Boboli  

w Szubinie).  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków nie 

stanowiących własności Powiatu Nakielskiego (dot. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Wita w Słupach). 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023. 

16. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

17. Wnioski i oświadczenia radnych. 

18. Wolne głosy. 

19. Zakończenie obrad. 

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy radni mają uwagi  

do porządku obrad LIV sesji Rady Powiatu. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, w imieniu Zarządu Powiatu złożył wniosek o włączenie  

do porządku obrad sesji projektu uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Powiatowej Poradni 

Psychologiczno-Pedagogicznej w Nakle nad Notecią z siedzibą przy ul. Gen. Henryka Dąbrowskiego 46,  

89-100 Nakło nad Notecią, poprzez przeniesienie siedziby jej filii z ul. Jana Kochanowskiego 1, 89-200 Szubin 

na ul. Kcyńską 34a, 89-200 Szubin. Zaproponował, aby był on procedowany jako pkt. 16 porządku obrad.  

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że również wnosi o zmianę 

porządku obrad sesji. Poprosił Radę Powiatu o wprowadzenie do porządku obrad dwóch projektów uchwał, 

 tj. projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Nakielskiego  

na 2023 rok oraz projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji 

Rady Powiatu Nakielskiego na 2023 rok. Zaproponował, aby były to odpowiednio pkt 17 i 18 porządku obrad 

sesji. Oznajmił, że informacja Starosty Nakielskiego dotycząca złożonych interpelacji i zapytań radnych 

znalazłaby się w pkt 19. Numeracja kolejnych punktów porządku zmieni się odpowiednio. Pan Przewodniczący 

zapytał, czy radni mają jeszcze jakieś pytania lub uwagi do zaproponowanego porządku obrad.   

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie przyjęła porządek obrad  

z zaproponowanymi zmianami. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 
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Porządek obrad LIV sesji Rady Powiatu Nakielskiego po zmianach: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Stwierdzenie kworum. 

3. Przedstawienie pozostałych punktów porządku obrad. 

4. Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

5. Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu Powiatu  

w okresie międzysesyjnym.  

6. Stan dróg powiatowych i wojewódzkich na terenie powiatu nakielskiego. 

7. Sprawozdania kierowników nadzorów wodnych z działań podejmowanych na obszarze powiatu nakielskiego 

za 2022 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Nakle nad Notecią 

za 2022 rok. 

9. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LI/341/2023 Rady Powiatu Nakielskiego z dnia 29 marca  

2023 r. w sprawie podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych  

na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej dla Powiatu Nakielskiego na rok 2023. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Powiatem Nakielskim  

i Powiatem Raciborskim.  

11. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad, trybu przyznawania i wysokości nagród  

za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania kultury i sztuki oraz za znaczące 

osiągnięcia sportowe.  

12. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków nie 

stanowiących własności Powiatu Nakielskiego (dot. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Andrzeja Boboli  

w Szubinie).  

13. Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane 

dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków nie 

stanowiących własności Powiatu Nakielskiego (dot. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Wita w Słupach). 

14. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

15. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej  

w Nakle nad Notecią z siedzibą przy ul. Gen. Henryka Dąbrowskiego 46, 89-100 Nakło nad Notecią, poprzez 

przeniesienie siedziby jej filii z ul. Jana Kochanowskiego 1, 89-200 Szubin na ul. Kcyńską 34a,  

89-200 Szubin. 

17. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Nakielskiego  

na 2023 rok.  

18. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu 

Nakielskiego na 2023 rok. 

19. Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym interpelacjach  

i zapytaniach radnych. 

20. Wnioski i oświadczenia radnych. 
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21. Wolne głosy. 

22. Zakończenie obrad. 

Ad. 4/ Przyjęcie protokołu z LIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował, że protokół wyłożony był  

do wglądu w Biurze Rady. Wszyscy radni mieli możliwość zapoznania się z jego treścią. Zapytał, czy są pytania 

lub uwagi do protokołu z LIII sesji Rady Powiatu Nakielskiego. 

 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie przyjęła protokół z LIII sesji Rady 

Powiatu Nakielskiego. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 5/ Sprawozdanie Starosty Nakielskiego z wykonania uchwał Rady Powiatu oraz działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że uchwały Rady Powiatu Nakielskiego  

i Zarządu Powiatu zostały zrealizowane lub są w trakcie realizacji. Powiedział, że w okresie międzysesyjnym 

odbyło się 7 posiedzeń Zarządu w dniach: 29 czerwca; 17 i 26 lipca oraz 9, 10, 21 i 29 sierpnia 2023 roku. 

Dokumenty we wskazanym zakresie zostały zamieszczone w systemie informatycznym eSesja /informacja  

z wykonania uchwał Rady Powiatu, spis uchwał Zarządu Powiatu oraz sprawozdanie z działalności Zarządu 

Powiatu w okresie międzysesyjnym stanowią załączniki do protokołu sesji/. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy radni mają pytania lub uwagi 

do sprawozdania pana Starosty. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. 6/ Stan dróg powiatowych i wojewódzkich na terenie powiatu nakielskiego. 

Pan Bartosz Lamprecht, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Nakle nad Notecią, krótko omówił 

co w roku bieżącym realizowali i nadal realizują na drogach powiatowych na terenie powiatu nakielskiego. 

Poinformował, że stan dróg powiatowych systematycznie poprawia się. Stwierdził, że ta kadencja Rady Powiatu 

spowodowała, że stan dróg powiatowych w znacznej mierze zrównoważył się na terenie powiatu nakielskiego. 

Duże nakłady poniesione na drogi powiatowe, które były w bardzo złym stanie technicznym, spowodowały, że 

praktycznie na terenie każdej gminy ten stan techniczny jest w miarę na porównywalnym poziomie. Dodał, iż 

można też powiedzieć, że są one w dobrym stanie. Poinformował, że na 335 km ponad  

290 km jest w dobrym stanie lub bardzo dobrym stanie. 30 km jest w stanie ostrzegawczym, tzn. powinni już 

planować przebudowy tych dróg w następnych latach. Ok. 6 km dróg powiatowych jest jeszcze w stanie 

krytycznym, tzn. powinni je tak naprawdę naprawić natychmiast. Pan Bartosz Lamprecht, Dyrektor Zarządu Dróg 
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Powiatowych w Nakle nad Notecią, powiedział, że jeżeli chodzi o podsumowanie bieżącej kadencji,  

to chciałby wskazać, że przez te 5 lat udało się na drogi powiatowe wydać 62 mln zł. Zaznaczył, że w tej kwocie 

73% stanowi dofinansowanie ze środków zewnętrznych. Oznajmił, że dofinansowanie to pochodziło:  

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg, z Rządowego Funduszu Polski Ład, z Regionalnego Programu 

Operacyjnego i z subwencji Ministra (dofinansowanie na budowę kładki, czyli obiektu mostowego). Pan Dyrektor 

powiedział, że ta kwota spowodowała, że w tym okresie 5 lat wyremontowali 65 km dróg powiatowych. 

Stwierdził, że jeżeli chodzi o realizację inwestycji w roku bieżącym, to aktualnie trwa przebudowa drogi 

powiatowej na odcinku Mrocza-Witosław (w tym roku rozpoczęte zostało zadanie związane  

z przebudową tej drogi). Oznajmił, że w następnym roku będą planowali kontynuację tego zadania (złożony został 

wniosek o dofinansowanie przebudowy następnego odcinka). Pan Dyrektor powiedział, że rozpoczęli przebudowę 

drogi Sipiory-Czerwonak. Stwierdził, że łączna wartość tych dwóch inwestycji to ok. 11 mln zł. Zaznaczył, że w 

tym przypadku otrzymali dofinansowanie  w wysokości 95% z Rządowego Funduszu Polski Ład. Zwrócił uwagę, 

że łączna długość tych dwóch odcinków dróg powiatowych wynosi 7,2 km. Pan Dyrektor Bartosz Lamprecht 

powiedział, że kolejnym zadaniem jest przebudowa drogi powiatowej na odcinku Dziewierzewo-Chraplewo. 

Zadanie to zostało już zrealizowane (chodzi o odcinek realizowany na terenie gminy Kcynia). Zaznaczył, że w 

następnym roku planują kontynuację tego zadania (został już złożony wniosek  

o dofinansowanie kontynuacji tej inwestycji). Oznajmił, że tegoroczna inwestycja na tej drodze wyniosła 1,5 mln 

zł i też była dofinansowana z Rządowego Funduszu Polski Ład. Podkreślił, że udało się przebudować 1,7 km 

wskazanej drogi. Pan Dyrektor poinformował, że aktualnie kończą prace związane z przebudową drogi 

powiatowej  na odcinku Wąsosz-Chomętowo. Zaznaczył, że ta inwestycja też ma dofinansowanie z Rządowego 

Funduszu Polski Ład. Powiedział, że łączna wartość tej inwestycji wynosi 3,3 mln zł. Długość przebudowanej 

drogi to 3,4 km. Stwierdził, że czwartą inwestycją, którą realizują w tym roku jest przebudowa drogi powiatowej 

Zamość-Łochowo. Ogłoszony został na nią przetarg. Oznajmił, że planowany termin zakończenia tej inwestycji 

został wyznaczony na koniec czerwca przyszłego roku (będzie to inwestycja przechodząca). Podkreślił,  

że wartość tej inwestycji opiewa na kwotę ok. 7 mln zł. Inwestycja jest dofinansowana z Rządowego Funduszu 

Polski Ład kwotą 2,8 mln zł. Długość odcinka na którym będzie wykonana przebudowa wynosi 2,8 km. Pan 

Dyrektor powiedział, że otwarcie ofert nastąpi 7 września, w związku z czym niedługo będą wiedzieli, czy uda się 

im zrealizować to zadanie za środki zabezpieczone w budżecie. Poinformował, że w roku bieżącym zakupili do 

swojej brygady patrolowo-interwencyjnej samochód dostawczy. Wymieniony został stary samochód, którego stan 

techniczny powodował, że koszt napraw przekraczał racjonalne użytkowanie tego pojazdu. Podkreślił,  

że dzięki przychylności Zarządu i Rady Powiatu udało się zakupić nowy pojazd za kwotę 213 tys. zł. Pan Dyrektor 

Bartosz Lamprecht poinformował, że aktualnie trwa przebudowa ul. Olszewskiej w Nakle nad Notecią. Zadanie 

to realizowane jest z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Powiedział, że wartość tego zadania wynosi 1,6 mln 

zł (przebudowywane jest 500 mb wskazanej ulicy). Stwierdził, że jest to kompleksowa przebudowa, włącznie z 

budową kanalizacji deszczowej. Nadmienił, że jest to droga, która łączy Nakło nad Notecią  

z Witosławiem i Zabartowem. Pan Dyrektor powiedział, że w ramach Polskiego Ładu złożyli na przyszły rok 

wniosek o kontynuację przebudowy tej drogi. Oznajmił że kolejnym zadaniem realizowanym w roku bieżącym – 

siódmym z kolei – była realizacja inwestycji w miejscowości Rynarzewo. Stwierdził, że został im tam  

do przebudowania odcinek ok. 70 m (chodzi o fragment po budowie drogi S5). Pan Dyrektor powiedział,  

że po prostu połączyli przebudowany wcześniej odcinek drogi powiatowej z odcinkiem, który został zrealizowany 
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w trakcie budowy S5. Zapewniona została więc ciągłość – cała droga na wskazanym odcinku  

ma takie same parametry i taki sam standard nawierzchni. Stwierdził, że następnym zadaniem są dwa zadania 

projektowe, przygotowywane są dwa projekty. Oznajmił że jeden z nich jest na kontynuację drogi, o której mówił 

wcześniej  (chodzi o przebudowę drogi powiatowej pomiędzy Mroczą a Witosławiem). Pan Dyrektor powiedział, 

że drugi projekt to projekt na przebudowę drogi Samsieczno-Ślesin. Zaznaczył, że na realizację tej inwestycji 

również złożyli wniosek w ramach naboru na przyszły rok. Stwierdził, iż zobaczą, jak ten konkurs się rozstrzygnie, 

czy dostaną dofinansowanie. Podkreślił, że prawdopodobnie będą to zadanie realizować  

w przyszłym roku. Pan Bartosz Lamprecht, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Nakle nad Notecią, 

powiedział, że następnym zadaniem jest budowa sygnalizacji świetlnej na przejściu w Gorzeniu. Stwierdził,  

że wspólnie z Wydziałem Zarządzania Kryzysowego udało się im w tym zakresie złożyć wniosek do Wojewody 

w ramach prowadzonego naboru. Na realizację tego zadania pozyskali 100 tys. zł dofinansowania. Przedmiotem 

zadania jest sygnalizacja świetlna wyposażona w radar, który w przypadku przekroczenia przez kierowcę 

dozwolonej prędkości, będzie wymuszał  zatrzymanie się pojazdu na przejściu poprzez zapalenie czerwonego 

światła. Podkreślił, że takie rozwiązanie zaproponowali we wniosku, który złożyli. Nadmienił, że zyskało ono 

przychylność w skali całego kraju,  ponieważ są na drugim miejscu na liście. Pan Dyrektor powiedział, iż chcą 

zobaczyć, czy to rozwiązanie sprawdzi się w zakresie poprawy bezpieczeństwa. Stwierdził, że jeżeli okaże się, że 

to rozwiązanie w znaczny sposób poprawi bezpieczeństwo i będą mogli to w jakiś sposób udokumentować,  

to prawdopodobnie w następnych latach też będą próbowali na newralgicznych i niebezpiecznych przejściach dla 

pieszych takie rozwiązania stosować. Pan Dyrektor powiedział, że jeżeli chodzi o ostatnią inwestycję,  

to niedawno podpisali umowę na dofinansowanie inwestycji z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg. Chodzi  

o przebudowę dwóch dróg powiatowych, tj. drogi Wiele-Białowieża i drogi Kowalewko-Kcynia. Zaznaczył,  

że odnośnie tej inwestycji są już po przetargu, a w dniu dzisiejszym Rada będzie głosowała nad zwiększeniem  

o 113 tys. zł kwoty na to zadanie. Wyjaśnił, że po przetargu wyszła trochę większa kwota, niż była zabezpieczona 

w budżecie. Pan Dyrektor jeszcze raz podkreślił, że w ramach tego jednego zadania chcą wyremontować dwa 

wskazane odcinki dróg powiatowych. Dodał, że w przypadku drogi Kowalewko-Kcynia chodzi o odcinek między 

miejscowościami Dębogóra i Stalówka. Stwierdził, że w przypadku, gdy uda się  

im zrealizować ten odcinek, to chcą realizować kolejny (złożony został już wniosek o remont w przyszłym roku 

następnego odcinka wskazanej drogi w ramach Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg). Pan Dyrektor powiedział, 

iż liczą, że jeżeli na to przyszłoroczne zadanie udałoby się pozyskać środki i je zrealizować, to cały odcinek 

pomiędzy Kcynią a Dębogórą mieliby zmodernizowany i przebudowany. Podkreślił, że łącznie w tym roku  

na drogi powiatowe wydane zostanie 28 mln zł. Oznajmił, że udało się im przebudować w tym roku ok. 18 km 

dróg powiatowych. Zwrócił uwagę, że ten rozwój dróg powiatowych był w miarę systematyczny  

i zrównoważony. Zaznaczył, że przy takiej długości sieci dróg jaką mają, powinni rocznie wykonać zabiegi 

modernizacyjne na ok 10-12 km. To zapewniłoby taki stan, że w ciągu żywotności drogi mogliby ponownie wrócić 

na tę drogę i położyć asfalt (następowałoby to po ok. 20 latach). Pan Dyrektor powiedział,  

że zapewniłoby to stan dróg powiatowych na zrównoważonym i dość dobrym poziomie. Następnie pan dyrektor 

Bartosz Lamprecht odniósł się do próśb, które padły podczas dyskusji na posiedzeniach komisji stałych Rady 

Powiatu. Stwierdził, że prześle przez Biuro Rady opracowanie, w którym zamieszczone zostaną wszystkie odcinki 

dróg powiatowych z całej kadencji pogrupowane na gminy. Oznajmił, że radni będą mieli wiedzę jakie odcinki 
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dróg w ciągu dróg powiatowych na danym terenie były realizowane. Podkreślił, iż chodzi o to, aby była taka 

informacja i żeby ją rozszerzać bardziej dla mieszkańców.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy radni mają jakieś pytania  

do Dyrektora Zarządu Dróg Powiatowych w Nakle nad Notecią.  

Pani Rozalia Wencel, Radna Rady Powiatu, powiedziała, że korzystając z możliwości osobistego 

porozmawiania z panem Dyrektorem, ma taką prośbę mieszkańców, chciałaby zwrócić uwagę na znany pewnie 

wszystkim temat drogi z Olszewki w kierunku Nakła nad Notecią. Stwierdziła, że często wraca do tego tematu. 

Pani Radna podziękowała za załatanie większości ubytków jezdni tej drogi. Podkreśliła, iż proszą jednak  

o zniwelowanie innych ubytków. Wskazała, że przy wyjściu z zakrętu wpadają z nowo nalanego asfaltu w taką 

nieprzyjemną, długą dziurę. Ponadto po tych już uzupełnionych jest do załatania jeszcze jedna duża dziura. 

Stwierdziła, że jest to nieprzyjemne i nie jest to bezpieczne. Pani radna Rozalia Wencel powiedziała,  

że chciałaby podziękować panu Dyrektorowi za współpracę. Stwierdziła, iż myśli, że wszyscy wiedzą, że pan 

Dyrektor jest osobą otwartą, kompetentną i miłą. Oznajmiła, że można z nim rzeczywiście rzeczowo na ten temat 

rozmawiać. Jeszcze raz podziękowała panu Dyrektorowi za wszelkie załatwione na bieżąco składane sugestie, 

również w imieniu mieszkańców miejscowości. Pani Radna podziękowała też Zarządowi Powiatu  

za pochylenie się nad tematem remontu drogi od obwodnicy w kierunku Olszewki, ponieważ była o tym mowa 

już bardzo dawno. Stwierdziła, że ten pierwszy wniosek składała  Rada Sołecka chyba już w 1017 roku. 

Zaznaczyła, iż obiecała, że w imieniu Sołtysa, Rady Sołeckiej, mieszkańców i swoim własnym podziękuję 

Zarządowi za ten wniosek, mając nadzieję, że będzie już jakaś nutka optymizmu nad nim gdzieś krążyła.  

Pan Bartosz Lamprecht, Dyrektor Zarządu Dróg Powiatowych w Nakle nad Notecią, podziękował 

pani Radnej za miłe słowa. Odnosząc się do zgłoszonej przez nią sprawy, stwierdził, iż rozezna się w tym temacie 

i postarają się zadziałać w tej kwestii. Pan Dyrektor powiedział jeszcze kilka słów na temat tego, 

 o co wnioskowali na przyszły rok, jeżeli chodzi o drogi powiatowe. Podkreślił, że były ogłoszone dwa konkursy 

z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg Lokalnych i z Rządowego Funduszu Polski Ład. Stwierdził, że jeżeli 

chodzi o Rządowy Fundusz Rozwoju Dróg, to złożyli wniosek na przebudowę drogi w miejscowości Chraplewo. 

Jest to kontynuacja inwestycji realizowanej w roku bieżącym. Zaznaczył, że będzie to odcinek drogi realizowany 

już na terenie gminy Szubin. Inwestycja realizowana na tej drodze w tym roku znajdowała się na terenie gminy 

Kcynia. Pan Dyrektor powiedział, że zawnioskowali też o dofinansowanie na drogę w Żarczynie i drogę  

w miejscowości Dębogóra. Oznajmił, że łączna wartość tych zadań to ok. 6 mln zł. Stwierdził, że złożyli też 

wniosek na przebudowę drogi Dobieszewko-Kcynia na odcinku Dobieszewko-Rozpętek. Wartość wskazanej 

inwestycji to 2,3 mln zł. Zaznaczył, że tak jak już wcześniej wspominał, z Rządowego Funduszu Polski Ład złożyli 

wniosek na przebudowę drogi powiatowej Samsieczno-Gorzeń i Liszkowo-Mrocza. Pan Dyrektor powiedział, że 

poza tym, zostały złożone wnioski na poprawę stanu dróg powiatowych (ul. Polna  

i ul. Pobożnego w Kcyni). Stwierdził, że tak jak już wspominała pani radna Rozalia Wencel, został złożony 

wniosek na przebudowę drogi od obwodnicy w Nakle nad Notecią w kierunku Olszewki. Podkreślił, że złożyli też 

wnioski na przebudowę drogi w miejscowości Kowalewo oraz na przebudowę tak naprawdę trzech dróg 

powiatowych w centrum miejscowości Królikowo (chodzi o ul. Turzyńską i ul. Pocztową). Pan Dyrektor 

powiedział, że takie wnioski złożyli i czekają na rozstrzygnięcie konkursów. Stwierdził, że jeżeli uda się pozyskać 

środki, to jest duża szansa, że te zadania będą realizować w przyszłym roku.  
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Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował panu Dyrektorowi oraz 

całemu Zarządowi Dróg Powiatowych w Nakle nad Notecią za podejmowane działania, które zmierzają  

do poprawy jakości dróg powiatowych, a przede wszystkim poprawy bezpieczeństwa, aby można było bezpiecznie 

się po nich poruszać.     

Więcej pytań nie zgłoszono. 

Ad. 7/ Sprawozdania kierowników nadzorów wodnych z działań podejmowanych na obszarze powiatu 

nakielskiego za 2022 rok. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, powiedział, że wszystkie Nadzory Wodne 

prowadzące działania na terenie powiatu nakielskiego przedłożyły sprawozdania z działalności za 2022 rok.  

Pan Tomasz Miłowski, Wicestarosta Nakielski, powiedział, że otrzymali z wszystkich Nadzorów 

Wodnych informacje o przeprowadzonych pracach na ciekach wodnych na terenie powiatu nakielskiego. 

Stwierdził, że w zasadzie w każdym Nadzorze Wodnym są podobne zadania. Zaznaczył, iż zwrócił uwagę  

na Nadzór Wodny w Nakle nad Notecią. Wskazał, że w pkt j) zawartym w przedłożonym materiale zapisane jest: 

„utrzymywanie i eksploatacja urządzeń wodnych oraz cieków naturalnych będących własnością Skarbu Państwa 

– PGW Wody Polskie oraz nadzór nad realizacją prac wykonywanych przez firmy zewnętrzne”. Pan Wicestarosta 

powiedział, że w kolejnym punkcie, tj. pkt k) zapisane jest: „współpraca z jednostkami samorządowymi oraz 

organami odpowiedzialnymi za ochronę środowiska i gospodarkę wodną w zakresie właściwości nadzoru 

wodnego”. Stwierdził, iż w związku z tym apeluje, aby w myśl tych zadań Nadzór Wodny w Nakle nad Notecią 

zabiegał o jak najpilniejsze zakończenie prac na nabrzeżu Noteci. Podkreślił, że tutaj, niedaleko nich  

na przystani jest postawione ogrodzenie – chodzi o zabezpieczenie tego miejsca, zwłaszcza tam gdzie nabrzeże 

było robione a nie zostało dokończone. Oznajmił, że nie mogą zgodzić się na to, aby kolejny rok najładniejsza 

promenada na terenie przystani, tj. ta wzdłuż rzeki, była nieczynna. Zwrócił uwagę, że postawiony tam płot nie 

jest najpiękniejszy i niestety psuje wszystko. Pan Wicestarosta powiedział, że ludzie, którzy przyjeżdżają  

na przystań trochę się dziwią, bo wszystko jest ładnie, pięknie, ale niestety ten płot. Jeszcze raz podkreślił,  

iż apeluje do Nadzoru Wodnego w Nakle nad Notecią, aby w ramach swoich zadań zwrócił się do Zlewni, 

 a Zlewnia być może do Sądu (w tym miejscu zaznaczył, iż wiedzą, że sprawa jest w Sądzie Gospodarczym).  

Na koniec Pan Wicestarosta jeszcze raz powiedział, że nie mogą kolejne lata czekać na rozwiązanie tego problemu.  

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. 8/ Sprawozdanie z działalności Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności w Nakle nad 

Notecią za 2022 rok. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Ad. 9/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LI/341/2023 Rady Powiatu Nakielskiego z dnia  

29 marca 2023 r. w sprawie podziału środków z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób 

Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji zawodowej i społecznej dla Powiatu 

Nakielskiego na rok 2023. 



Strona 9 z 15 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę Nr 

LI/341/2023 Rady Powiatu Nakielskiego z dnia 29 marca 2023 r. w sprawie podziału środków  

z Państwowego Funduszu Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych na realizację zadań z zakresu rehabilitacji 

zawodowej i społecznej dla Powiatu Nakielskiego na rok 2023, która została zapisana  

w rejestrze uchwał pod Nr LIV/364/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 10/ Podjęcie uchwały w sprawie nawiązania współpracy partnerskiej pomiędzy Powiatem Nakielskim  

i Powiatem Raciborskim. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pan Mariusz Skoczek, Radny Rady Powiatu, powiedział, że chciałby zadać pytanie dotyczące dwóch 

kwestii. Poprosił o odpowiedź na pytania: czy jako Powiat Nakielski mają nawiązaną już taką współpracę  

z innymi powiatami na terenie kraju i jakie są przesłanki do zawiązania takiego porozumienia (chodzi o korzyści 

i cele podjęcia takiej współpracy). Pan Radny zapytał również czy Powiat Nakielski będzie ponosić jakieś koszty 

z tego tytułu. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że na dzień dzisiejszy nie mają zawiązanej takiej 

współpracy z innym powiatem na terenie Polski. Zaznaczył, że ogólnie w kraju jest podpisanych kilka takich 

umów między powiatami. Stwierdził, że jeżeli chodzi o koszty, to wiadomo, że jeżeli zapraszają kogoś  

z Powiatu Raciborskiego, to są one po stronie gospodarza, tj. Powiatu Nakielskiego. Podkreślił, że jeżeli 

przedstawiciele Powiatu Nakielskiego jadą do Raciborza, to również koszty ponosi gospodarz (Powiat 

Raciborski). Pan Starosta powiedział, że generalnie umowa ma dotyczyć wymiany młodzieży, wymiany 

kulturowej, wymiany sportowej. Chodzi również o zbieranie doświadczeń w zakresie funkcjonowania służby 

zdrowia i działalności gospodarczej w poszczególnych powiatach (porównanie jak to wygląda we wskazanych 

jednostkach). Zwrócił uwagę, że tak naprawdę niesformalizowane kontakty z Powiatem Raciborskim mają już od 

7 lat. Oznajmił, że Powiat Raciborski, podobnie jak Powiat Nakielski, ma podpisane porozumienie  

o współpracy partnerskiej z Powiatem Elbe-Elster. Stwierdził, że spotykali się już z nimi nie jeden raz. Pan Starosta 

powiedział, że 2 lub 3 lata temu młodzież z Liceum Ogólnokształcącego w Nakle nad Notecią  

na zaproszenie ze strony Raciborza brała udział w festiwalu w Raciborzu (chodzi o osoby śpiewające).  Z drugiej 

strony Powiat Nakielski gościł sportowców z Raciborza na turnieju Mariana Kęsego w Nakle nad Notecią. 

Podkreślił, że w tym roku delegacja Powiatu Nakielskiego była w Raciborzu, a ich delegacja ok. dwa miesiące 
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temu gościła w powiecie nakielskim. Nadmienił, że o tej współpracy była już mowa, gdy był Starostą w jednej  

z poprzednich kadencji. Pan Starosta powiedział, iż dzisiaj proponują, aby te kontakty sfinalizować. 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie nawiązania 

współpracy partnerskiej pomiędzy Powiatem Nakielskim i Powiatem Raciborskim, która została zapisana 

w rejestrze uchwał pod Nr LIV/365/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 11/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zasad, trybu przyznawania i wysokości nagród  

za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania kultury i sztuki oraz za znaczące 

osiągnięcia sportowe. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, że chodzi tutaj o zmianę terminu składania 

wniosków o przyznanie nagrody za osiągnięcia w dziedzinie twórczości artystycznej, upowszechniania kultury  

i sztuki oraz za znaczące osiągnięcia sportowe. Według nowej regulacji wnioski będzie można składać  

do 31 stycznia każdego roku.  

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie zasad, trybu przyznawania i wysokości nagród za osiągnięcia w dziedzinie twórczości 

artystycznej, upowszechniania kultury i sztuki oraz za znaczące osiągnięcia sportowe, która została 

zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIV/366/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 12/ Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji 

zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego (dot. Parafii Rzymskokatolickiej  

pw. Św. Andrzeja Boboli w Szubinie).  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zaznaczył, że chodzi tutaj o kwotę  

490 tys. zł, a dofinansowanie to pochodzi z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. Zapytał, czy są pytania 

lub uwagi do projektu uchwały. 
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Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę przyznania dotacji  

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych  

do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego, 

która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIV/367/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 13/ Podjęcie uchwały w sprawie przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji 

zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego (dot. Parafii Rzymskokatolickiej pw. Św. Wita  

w Słupach). 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, stwierdził, że w tym przypadku jest 

podobna sytuacja, tj. chodzi o kwotę 490 tys. zł dofinansowania  z Rządowego Programu Odbudowy Zabytków. 

Zapytał, czy są pytania lub uwagi do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę przyznania dotacji  

na prace konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane dla obiektów zabytkowych wpisanych  

do rejestru zabytków lub do gminnej ewidencji zabytków nie stanowiących własności Powiatu Nakielskiego, 

która została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIV/368/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 14/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, poinformował, że w dniu 29 sierpnia 2023 roku Zarząd Powiatu 

wniósł autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej 

powiatu nakielskiego oraz autopoprawkę do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023 /autopoprawki stanowią załączniki do protokołu sesji/. Zaznaczył, że 

zmiany w nich zawarte pani Skarbnik omawiała na poszczególnych posiedzeniach komisji stałych Rady Powiatu.  



Strona 12 z 15 

 

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał projekt uchwały pod głosowanie 

wraz z autopoprawką. 

 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu nakielskiego, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr LIV/369/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

 

Ad. 15/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego  

na rok 2023. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

 Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, o autopoprawce do projektu uchwały zmieniającej uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023 poinformował przy okazji omawiania 

autopoprawki do projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie wieloletniej prognozy finansowej powiatu 

nakielskiego. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poddał projekt uchwały pod głosowanie 

wraz z autopoprawką. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie uchwalenia budżetu powiatu nakielskiego na rok 2023, która została zapisana w rejestrze uchwał 

pod Nr LIV/370/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 16/ Podjęcie uchwały w sprawie zamiaru przekształcenia Powiatowej Poradni Psychologiczno-

Pedagogicznej w Nakle nad Notecią z siedzibą przy ul. Gen. Henryka Dąbrowskiego 46, 89-100 Nakło nad 

Notecią, poprzez przeniesienie siedziby jej filii z ul. Jana Kochanowskiego 1, 89-200 Szubin  

na ul. Kcyńską 34a, 89-200 Szubin. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 
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Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę w sprawie zamiaru 

przekształcenia Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nakle nad Notecią z siedzibą przy ul. 

Gen. Henryka Dąbrowskiego 46, 89-100 Nakło nad Notecią, poprzez przeniesienie siedziby jej filii  

z ul. Jana Kochanowskiego 1, 89-200 Szubin na ul. Kcyńską 34a, 89-200 Szubin, która została zapisana  

w rejestrze uchwał pod Nr LIV/371/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 17/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu 

Nakielskiego na 2023 rok. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Nakielskiego na 2023 rok, która została zapisana  

w rejestrze uchwał pod Nr LIV/372/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 18/ Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady 

Powiatu Nakielskiego na 2023 rok. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do projektu uchwały. 

Pytań i uwag nie zgłoszono. 

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, korzystając z § 47 ust. 5 statutu Powiatu 

Nakielskiego, poddał projekt uchwały pod głosowanie, bez odczytywania jego całej treści. 

Rada Powiatu Nakielskiego w obecności 21 radnych jednogłośnie podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę  

w sprawie zatwierdzenia planów pracy stałych komisji Rady Powiatu Nakielskiego na 2023 rok, która 

została zapisana w rejestrze uchwał pod Nr LIV/373/2023. 

Imienny wynik głosowania z systemu informatycznego stanowi załącznik do protokołu. 

Ad. 19/ Informacja Starosty Nakielskiego o skierowanych do niego w okresie międzysesyjnym 

interpelacjach i zapytaniach radnych. 
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Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, przedstawił informację o skierowanych w okresie 

międzysesyjnym interpelacjach i zapytaniach radnych /informacja stanowi załącznik do protokołu sesji/.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, zapytał, czy są pytania lub uwagi  

do informacji przedstawionej przez Pana Starostę.  

Pan Paweł Duda, Radny Rady Powiatu, powiedział, iż ma pytanie dotyczące jednej z interpelacji, którą 

złożył. Stwierdził, że jest to pytanie z płaszczyzny albo kodeksu postępowania administracyjnego, albo trochę 

metafizyki. Przypomniał, że interpelację w sprawie złożenia wniosku o dofinansowanie kolejnego odcinka drogi 

powiatowej Stalówka-Dębogóra złożył 21 lipca. Odpowiedź na nią otrzymał 1 sierpnia. Poinformowano go, że ten 

wniosek został złożony 19 lipca. Pan Radny powiedział, że wydrukował sobie  

ze strony rządowej Polskiego Ładu informację, zgodnie z którą nabór wniosków w ósmej edycji programu 

rozpoczął się 20 lipca i trwał do 16 sierpnia 2023 roku do godz. 17.00. Jeszcze raz podkreślił, że w odpowiedzi na 

interpelację otrzymał informację, że ten wniosek został złożony 19 lipca. W związku z tym pan Radny zapytał, 

czy to jest jakaś pomyłka, czy faktycznie wniosek został przyjęty 19 lipca, mimo, że jest informacja,  

że przyjmowanie wniosków rozpoczęto 20 lipca. Wyjaśnił, iż stąd jego pytanie, ponieważ wniosek ten nie mógł 

być złożony 19 lipca, ponieważ przyjmowano je od 20 lipca. Pan radny Paweł Duda poprosił o wyjaśnienie tej 

sprawy.  

Pan Tadeusz Sobol, Starosta Nakielski, powiedział, iż sądzi, że ten wniosek został złożony  

w terminie.  

Więcej pytań i uwag nie zgłoszono.  

Ad. 20/ Wnioski i oświadczenia radnych.  

Żadnych wniosków ani oświadczeń radni nie zgłosili. 

Ad. 21/ Wolne głosy. 

Pan Tomasz Miłowski, Wicestarosta Nakielski, powiedział, że w pkt 6 porządku obrad sesji były  

w zasadzie dwa tematy, tj. był temat dotyczący stanu dróg powiatowych i był temat dotyczący stanu dróg 

wojewódzkich. Stwierdził, że na ten drugi temat nie rozmawiali i dlatego postanowił zabrać głos w tym miejscu. 

Zaznaczył, iż ubolewa nad tym, że na sesji nie ma przedstawiciela Zarządu Dróg Wojewódzkich. W poprzednich 

latach na sesji poświęconej tematowi dróg wojewódzkich na terenie powiatu nakielskiego obecny był pan Janusz 

Dąbka, dyrektor Rejonu Dróg Wojewódzkich w Tucholi i można było na bieżąco porozmawiać o problemach. Pan 

Wicestarosta poinformował, że jako Zarząd Powiatu monitorują sprawę, która już trochę bulwersuje mieszkańców. 

Chodzi o sygnalizację świetlną na drodze wojewódzkiej nr 241 w Paterku. Zaznaczył,  

że w ubiegłym tygodniu był świadkiem rozmowy telefonicznej pana Wicemarszałka Sosnowskiego z panem 

Przemysławem Dąbrowskim, dyrektorem Zarządu Dróg Wojewódzkich, który po rozmowie ze swoimi 

pracownikami stwierdził, że na 99% sygnalizacja świetlna w Paterku zadziała 4 września, tj. w dniu rozpoczęcia 

nowego roku szkolnego. Pan Wicestarosta powiedział, że bardzo dopingują temu, ponieważ rzeczywiście dziwne 

jest to, że aż tyle miesięcy trzeba było czekać, aby te światła zaczęły działać. Stwierdził, że tam były problemy  

z dostawcą energii. Oznajmił, iż znaleziono już jakąś firmę, która się na to zgodziła i ta sygnalizacja ma zacząć 
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działać. Wspomniał też o sygnalizacji świetlnej, o której informował pan dyrektor Bartosz Lamprecht. Następnie 

pan Wicestarosta powiedział kilka słów o drodze wojewódzkiej nr 243 Mrocza-Prosperowo. Stwierdził, że jest  

to ostatnia droga wojewódzka w złym stanie na terenie powiatu nakielskiego. Zaznaczył, że wreszcie 

 ta inwestycja będzie realizowana. Została ona podzielona. Oznajmił, że dwa pierwsze kilometry będą wykonane 

(w materiale zapisane jest: „W chwili obecnej w przygotowaniu jest dokumentacja projektowa na kontynuację tego 

zadania na kolejnym odcinku o dł. 2,3 km”). Pan Wicestarosta zapewnił, że jako Zarząd Powiatu na pewno będą 

dopingować w tej sprawie. Zwrócił uwagę, że co roku przesyłają wnioski do samorządu województwa kujawsko-

pomorskiego, który jest właścicielem tych dróg. Stwierdził, że przesyłają też wnioski budżetowe. Podkreślił, że 

na pewno będą chcieli, aby przygotowano w przyszłym roku nie tylko dokumentację projektową, ale żeby była 

ona przygotowana przez okres zimowy. Chcieliby, aby na następny rok zapewniono pieniądze, ponieważ ta droga 

jest bardzo niebezpieczna. Oznajmił, iż wiedzą o tym przede wszystkim dojeżdżający z gminy Mrocza do 

Bydgoszczy, ale również mieszkańcy m.in. Drzewianowa. Na koniec pan Wicestarosta zwrócił uwagę, że pod 

schodami na parterze budynku przystani jest widoczna z zewnątrz piękna ekspozycja modeli statków. Są to: statek 

Jadwiga, statek Władysław Łokietek i barka Olza. Stwierdził, że może nie wszyscy wiedzą o tym, że barka Olza 

była wybudowana w stoczni w Nakle nad Notecią, ponieważ w Nakle budowano barki. Dodał, że przy modelach 

są porobione specjalne opisy. Pan Wicestarosta powiedział, iż chciałby w imieniu wszystkich podziękować panu 

Henrykowi Kniole, modelarzowi, który nieodpłatnie przekazał im te modele. Podkreślił, że są to długie lata 

ciężkiej pracy modelarza.  

Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, poinformował Radę, że wpłynął do niego 

wniosek do projektu budżetu Powiatu Nakielskiego na rok 2024. Przewodniczący odczytał pismo Sołtysa 

Dębogóry /pismo stanowi załącznik do protokołu sesji/. Na koniec złożył życzenia wszystkim uczniom, ich 

rodzicom oraz nauczycielom w związku ze zbliżającym się rozpoczęciem nowego roku szkolnego.         

Więcej wolnych głosów nie zgłoszono. 

Ad. 22/ Zakończenie obrad.  

 Pan Zbigniew Sabaciński, Przewodniczący Rady Powiatu, podziękował radnym oraz gościom  

za udział w sesji i zakończył obrady. 

 

                                                                                                                      PRZEWODNICZĄCY RADY 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                          

                                                                                                                        ZBIGNIEW SABACIŃSKI 

Na podstawie odsłuchu nagrania 

protokół sporządziły: 

Katarzyna Stałowska 

Magdalena Ślagowska 


